
O raziskavi pitne vode
Ko smo v Ljubljani sprejemali svoj dolgo-

ročni plan Ljubljana 2000, smo se tudi ob-
vezali, da se v program raziskav, analiz in
študij vključuje tudi »Dolgoročna planska
oskrba z vodo« na tistih območjih Ijubljan-
skih občin, ki niso priključeni na centralni
mestni vodovodni sistem. O tem kako študi-
ja poteka, je tekla razprava na občinskem
izvršnem svetu že maja lani in sprejeta je
bila usmeritev, da je treba v kritičnih prede-
lih z rariskavami vodnih virov nadaJjevati
ter pridobiti potrebne vodne vtre, ki bodo
zado&ali za posamezna območja. Dobro ve-
mo, da kritičnih predelov v naši občini ne
manjka, marsikje pa občani pijejo oporečno
vodo, kar pomeni, da jo morajo pred upora-
bo prekuhavati.

Nalogo za raziskavo vodnih virov je prev-
zel Geološki zavod Ljubljana. Raziskani
vodni viri pa že pomenijo možne rešitve za
posamezna območja, katera pa je potrebno
iz vidika izkoriščanja še obdelati,.zlasti s po-
dročja prenosa. In kaj je raziskava doslej že
pokazala?

Prvi vodni vir, ki ga je treba nadotnestiti
je Strojarček v Podpeči, ki je izjemno ogro-
žen, kvaliteta vode pa je vprašljiva. Zajetja
v prodnem zasipu Iške, kjer so bile opravlje-
ne vrtine ne pridejo v poštev zaradi kemično
nekvalitetne vode. Izkazalo se je, da je vode
dovolj in dobre kvalitete na Brestu, a bi bil
cevovod izredno drag. Vrtine \%Virju - bliž-
je Podpeči torej - pa so dale zelo dobre
rezultate in tako bo moč Strojarček zame-
njati z virom v Virju. Širše raziskave v okoli-
ci Pijave Gorice so prav tako že dale pozitiv-
ne rezultate, kar pomeni, da bo obstoječe
zajetje moč nadomestiti, z nadaljnjimi prečr-
pavanji (v delu je še en vodnjak) pa bodo
skušali tudi ugotoviti, ali bi lahko ta vodni
vir zadoščal tudi za oskrbo Drage pri Igu in
morda celo Iga. Vrsta raziskav v Horjulski
in Dobrovski dolini ni dala pozitivnih rezul-
tatov - se pravi, da ni moč dobiti dobre,

zdrave pitne vode. Hidrogeologi so se nato
usmerili v raziskave prodnega nasipa Gra-
daščice, kjer pa so količine vode nezadost-
ne. Daleč največ kvalitetne vode - celo nad
pričakovanji — so izvrtali v vrtini Grišče pri
Sujici. Menijo, da jo bo možno dobiti še več,
kar bo pripomoglo k res dobri oskrbi z vodo
v teh krajih. Na mestu pa so opozorili, da je
treba nujno varovati porečje Gradaščice
pred morebitnimi industrijskimi ali siceršnji-
mi gradnjami.

Na Velikolaškem območju se predvsem
poleti srečujejo s problemom nezadostnih
količin vode, saj obstoječa zajetja, ki so
kraškega izvora nikakor ne morejo zagotav-
ljati potrebnih količin. Vrtine v bližini Roba
so dale zelo dobre rezultate in predvideva
se, da bi dodatne raziskave vsekakor naka-
zovale možnosti oskrbe še širšega območja
kot je bližina Lašč in Turjaka.

Zelo zanimivi pa so rezultati z območja
Ljub^anskega barja, saj dobro propustna
prodnata plast na njegovem osrednjem delu
nudi ogromne možnosti preskrbe iz področ-
ja Bresta. Več kot znatne pa so tudi nepro-
pustne zgornje plasti na rudniškem delu kar
pomeni neznatne možnosti onesnaževanja
s strani zunanjih vplivov. To so sicer prvi
podatki, kar pomeni, da bodo dodatna razi-
skovanja pokazala še marsikaj.

Seveda pa sama raziskava vodnega vira še
ne pomeni takojšnjo uporabo. Glede na za-
konska določila mora biti pred obratova-
njem vsak vodni vir pod strogim in stalnim
higiensko zdravstvenim nadzorom in opazo-
vanjem. V tem času pa morajo teči priprave
za njegovo izrabo. Tu pa se kaj rado zatika.
Zato je občinski izvršni svet pozval OVS
Ljubljanica-Sava pa tudi Ljubljansko ko-
munalno skupnost, da vse raziskave ustrez-
neje finančno podprejo. Za že raziskovane
vodne vire na območju občine pa morajo
pristojni organi posplošeno nadaljevati s po-
stopki za izrabo le-teh ter stalno zagotavljati
denar za pregled že obstoječih.


